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Zápis č. 10 

z jednání Komise pro informatiku  
a SmartRegion 

Rady Olomouckého kraje 

ze dne 22.03.2022 

 

 

Přítomni: Nepřítomni: 

Kapounek Petr  

Calábková Dana, Ing.  

Hampl Václav, Mgr.  

Horký Jaromír Omluveni: 

Hrubý David Suchánek Aleš, Ing. 

Kuděla Michal, Mgr.  

Měřínský Petr, Ing.  

Musil Tomáš  

Pelikán Matouš, Mgr. Hosté: 

Popelák Lukáš Dvořáková Kocourková Zdeňka, Ing. 

Štursa Aleš Šafránek Jiří, Mgr. 

Vlazlo Tomáš  

Zápeca Kamil  

Žebrok Jan, Ing.  

 
Program: 

1) Úvod 

2) Report gesční radní + SmartRegion 

3) Dotace na vysokorychlostní internet - II. kolo veřejné konzultace + navazující 
dotace na neveřejné sítě 

4) Kyberbezpečnost - obecná diskuze 

5) Open-Data  

6) Různé - dotazy, náměty, podněty apod. 
7) Závěr 
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Zápis: 

 

1) Úvod 

Úvodního slova se ujal předseda komise pan Petr Kapounek. Přivítal přítomné a zahájil 

jednání komise. 

2) Report gesční radní + SmartRegion 

Paní radní Dvořáková Kocourková seznámila přítomné členy komise s novinkami.  

Rada Olomouckého kraje schválila financování 7 projektů, které řídící výbor 

SmartRegionu doporučil k financování. Seznámila členy s jednotlivými projekty. 

Z celkového plánovaného rozpočtu 7,3 mil. Kč bylo na těchto 7 projektů vyčleněno cca 

6,6 mil. Kč. Celkem tedy z rozpočtu na projekty zbylo cca 700 000 Kč na zbytek roku.  

Paní radní nadnesla, že bude nutné vytvořit přesnou definici co znamená „smart projekt“.  

Proběhla diskuse nad tímto tématem. Pan Vlazlo řekl, že problematika definice smart 

projektu je velmi obtížná a těžce uchopitelná, momentálně jsou dle něj definice velice 

obecné. Proto navrhl, aby se definice vydefinovala praxí.  Tzn. s odstupem a po 

zkušenostech Olomouckého kraje s jednotlivými projekty. 

Pan Kapounek navrhl, aby se na jednom z příštích zasedání komise získaly podklady 

k tomuto tématu a pokusili se sestavit jednoduchou definici. 

3) Dotace na vysokorychlostní internet - II. kolo veřejné konzultace + 

navazující dotace na neveřejné sítě 

 
Pan Kapounek seznámil členy s novinkami ohledně dotací na vysokorychlostní internet. 

Existují 2 linie dotací: 

1. pokrytí dostupným internetem pro domácnosti 

2. programu pro neveřejné sítě tzn. sítě vlastněné veřejnou správou, které nejsou 

určené pro domácnosti. Podmínkou je, že se musí jednat o odkup vláken (kabelů), 

dotace se nevztahuje na výstavbu. 

Pan Kapounek přednesl návrh možného využití dotací a to, že by se vytipovaly důležité 

uzly (zájmové body) po Olomouci (propojení krajských institucí), které by mohly sloužit 

jako základ krajské neveřejné sítě. Paralelně s tím se může budovat krajská síť 

v chráničkách a poté se tyto dva projekty spojí.  

Nad touto vizí proběhla diskuse o možnostech a finančním pokrytí. Výsledek diskuse byl, 

že vše je otázkou financí a budoucího výhledu. 

Dle vyjádření pana Šafránka, chybí důkladná analýza a důvod cokoliv kupovat. Dle jeho 

vyjádření je nutné nejprve udělat analýzu, stanovit prioritní body a teprve potom se začít 

věnovat otázkám budování, ev. odkupu s využitím dotací. 

Dle paní Dvořákové – by měl jít impulz z odboru IT, který by měl vyspecifikovat co je 

nutné mít v síti propojeno. OSR by poté mělo tuto koncepci zpracovat.  

Pan Šafránek odpověděl, že odbor IT nemá tuto kompetenci v popisu práce. Navíc zatím 

není ani signál pro tento projekt. 
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Poté proběhla diskuse na toto téma bez konkrétního výstupu. 

4) Kyberbezpečnost - obecná diskuze  
 
Paní radní Dvořáková Kocourková přednesla aktuální informace z oblasti 

kyberbezpečnosti.  

K 1.4. 2022 odchází manažer kybernetické bezpečnosti (dále jen MKB) pan Libor 

Musialek a místo něj byl vybrán z odboru informatiky pan Jan Balcárek do pozice 

koordinátor kybernetické bezpečnosti (dále jen KKB). V rámci změny organizační 

struktury bude přeřazen na oddělení krizového řízení. Výhledově by se měl stát MKB. 

Mezitím bude spolupracovat s externí firmou, která bude zabezpečovat bezpečnostní 

roli MKB. 

Paní radní dále sdělila, že bude pravděpodobně odcházet z pozice předsedy výboru 

kybernetické bezpečnosti.  A nastínila, že pravděpodobně se stane novým předsedou 

přímo pan hejtman. Změna je logická v návaznosti na organizační zařazení KKB, který 

bude přesunut pod odbor kancelář hejtmana.   

Pan Pelikán vznesl dotaz ohledně kybernetické bezpečnosti v městě Olomouc (myšleno 

magistrát a městské příspěvkové organizace – dále jen PO). Ve městech jako Plzeň, 

Brno, Hradec Králové se podpora IT vyčlenila z úřadu do podoby PO nebo a.s.. Podle 

slov pana Pelikána, kde se do toho pustili, tak mají jen dobré zkušenosti. Výhody tohoto 

řešení jsou zajištění, získání pracovníků a zároveň fungují jako podpora pro ostatní PO. 

Zajišťují vícepráce pro větší skupinu odběratelů, kde mají možnost si na sebe vydělat, 

zároveň si dokáží nasmlouvat lepší ceny s dodavateli. Vysočina jde cestou krajského 

řešení ostatní města jdou cestou měst (magistrátů) a vyčlenění IT do PO. Je důležité 

získat informace o tom, co tomu předcházelo, jaká byla úskalí…  

Dle pana Pelikána by bylo dobré se pobavit na toto téma ohledně spolupráce města a 

kraje.  Protože do budoucna díky požadavkům na kybernetickou bezpečnost se budou 

požadavky a investice zvyšovat a bude nutné tuto otázku řešit. Bylo by dobré oslovit 

např. někoho z vysoké školy, aby analyzoval tyto trendy a popsal jednotlivé kroky a 

označil slabé a silné body.  

Proběhla diskuse na toto téma.  

Z diskuse vyšlo, že by bylo dobré oddělit kybernetickou bezpečnost a provoz IT.  

Paní radní Dvořáková Kocourková doporučila zařadit tento bod do každého jednání 

komise. 

Pan Pelikán navrhl oslovit např. Jihomoravská kraj o shrnutí dosavadní praxe.    

Pan Pelikán vznesl další dotaz na paní radní Dvořákovou ohledně dotací - konkrétně 

digitalizace a kyberbezpečnosti, protože podpora se přesouvá do služeb. Bohužel 

nákupy antiviru, firewallu,…  jsou služby, ale dotace nejsou na služby. Tyto dotace jsou 

pak dle něj zcela nečerpatelné… 

Paní radní Dvořáková Kocourková řekla, že je to téma v rámci asociace krajů pro IT a 

zjistí bližší informace. 

5) Open Data  
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Pan Šafránek seznámil členy s projektem open data.  Záměr konceptu je vytvořit vizi, jak 

by mohl vypadat datový portál datově a technologicky. Zjistit jaká data jsou k dispozici, 

a jak je dostat do systému. Jako vzor pro projekt slouží dva projekty – 

https://data.brno.cz/, https://www.datakhk.cz/. 

Byla vytvořena skupina složená ze zaměstnanců OKO a OIT. Příští týden v Brně – bude 

schůzka s autory data.brno, abychom získali nutné informace.  

Výsledkem bude popis struktury, revize dat, která jsou k dispozici, návrh vzhledu, 

obsahu, zajištěnost personálního obsazení, možnosti financování – pravděpodobně 

z IROP. 

Očekáváme, že výzva k projektu bude pravděpodobně na podzim, proto chceme do této 

doby mít hotovou koncepci.  

6) Dotazy, podněty, různé 

Nepadl žádný návrh ani dotaz. 

7) Závěr 

Pan předseda poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání. 

 

V Olomouci dne ………………..  ………………………………. 

 Petr Kapounek předseda komise 

 

Přílohy: Prezenční listina 

 


